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PROTOKÓŁ  Nr XXVI/10 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 26 maja  2010 roku 

 
 odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Boćkach ul. Plac Armii Krajowej 3, 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 9
00 

, a zakończono o godz. 11
00 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 15 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   9. Piotrowska Krystyna 

2. Derehajło Teresa               10. Olszewska Urszula 

3. Góralczyk Eugeniusz   11. Tuszewicki Eugeniusz 

4. Jakimiuk Anatol    12. Wietoszko Wiesława Teresa                                                              

5. Kurowicki Ryszard                                    13. Zalewski Jan 

6. Korniluk Andrzej                 1 4. Zieńczuk Leszek 

7. Kaliszewicz Paweł    15. Żołyński Dariusz Adam 

8. Osmólski Wiesław                                       

 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3.   Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

5.   Małyszczuk Jolanta, Dyrektor Szk.Podst. w Andryjankach 

6.   Puchalska  Hanna, Dyrektor Zespołu Szkół w Bockach 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 15 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów i pozostałe osoby przybyłe 

na obrady. Poinformował, że porządek dzienny radni otrzymali i zapytał czy są jakieś 

pytania lub uwagi do porządku. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy 

poddał pod głosowanie  proponowany porządek, który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad XXV Sesji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości 

Boćki 

4. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego sposobu korzystania z boiska 

sportowego w Boćkach 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umorzenia i 

rozkładania na raty wierzytelności Gminy Boćki oraz gminnych jednostek 

organizacyjnych, z tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie 

stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Boćki za pierwsze półrocze oraz określenia informacji o 

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury  za 

pierwsze półrocze 
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7. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

8. Sprawy różne 

9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

11. Zamknięcie obrad sesji 

ad pkt. 2 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z poprzedniej Sesji był wyłożony do 

wglądu na 7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji, uwag nie wniesiono, zapytał 

czy są  jakieś uwagi lub pytania. Radny Pan Paweł Kaliszewicz powiedział, że w projekcie 

protokołu w pkt 10 na stronie nr 8 jest błąd w głosowaniu, winno być Pan Paweł Kaliszewicz 

oddał głos "przeciw", a zapisano "wstrzymał się". Więcej uwag do projektu nie zgłoszono. Po 

naniesieniu poprawki,  Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z obrad 

XXV Sesji Rady Gminy. „za” – oddano 15 głosów /przyjęto jednogłośnie/ 

ad pkt. 3 

Pan Wójt powiedział, że w dniu dzisiejszym zwołano pilną roboczą Sesję, ponieważ do 

złożonych wniosków o pozyskanie środków pieniężnych, do kompletu dokumentacji brakuje 

niektórych uchwał. Musimy podjąć uchwałę o wprowadzeniu zmian do Planu Odnowy 

Miejscowości Boćki uchwalonego przez Radę Gminy w 2008 roku. Do planu dodaje się "pkt 

7. Wizja stanu docelowego - jakie maja być Boćki za 7 lat, pkt 8. Planowane działania, 

zadania do realizacji, pkt 9. Harmonogram zadań na 2010 rok i pkt 10. Wdrożenie, 

monitoring planu".  Przy planowanych do realizacji zadaniach trzeba wstawić konkretną 

kwotę, koszt realizacji zadania. Oprócz zadań planowanych do realizacji przez gminę, ujęty 

jest dodatkowo remont dzwonnicy przy kościele w Boćkach. Remont prowadzony będzie 

przez Parafię, która  składa wniosek o dofinansowanie i do skompletowania dokumentacji 

potrzebny jest Plan Odnowy Miejscowości Boćki z takim zapisem. Plan Odnowy jest 

dokumentem przedstawiającym przyjęte do realizacji w najbliższych  latach zadania mające 

na celu wsparcie rozwoju społeczno gospodarczego miejscowości. Plan może ulegać 

modyfikacjom i aktualizacji w zależności od potrzeb społecznych i zmieniających się 

warunków gospodarczych. Przyjęte założenia mają na celu zwiększenie funkcji 

gospodarczych i społecznych oraz poprawę warunków życia mieszkańców. 

Przewodniczący zapytał czy  radni mają jakieś pytania. 

Pan Paweł Kaliszewicz zapytał, czy ujęty w pkt 4 remont ulicy Akacjowej przewidziany jest 

częściowy, czy całkowity. 

Pan Wójt odpowiedział że remont całkowity, jesienią planuje złożyć wniosek na budowę ze 

schetynówki wszystkich ulic na nowym osiedlu w Boćkach. 

Pani Krystyna Piotrowska zapytała, czy przebudowane boisko szkolne będzie powiększone i 

czy już otrzymaliśmy z Ministerstwa  środki na budowę boiska Orlik. 

Pan Wójt odpowiedział, ze boisko nie będzie powiększone, tylko przebudowane o takich 

samych rozmiarach, a środków na Orlika nie otrzymaliśmy. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXVI/137/10 Rady Gminy Boćki z dnia 26 maja 2010 roku w sprawie 

zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Boćki 

- podjęta jednogłośnie /za oddano 15 głosów/ 

ad pkt 4 

Pan Wójt powiedział, że również do wniosku  o przebudowę boiska szkolnego wymagana jest 

uchwała Rady Gminy określająca przeznaczenie boiska. W związku z tym podejmujemy 

uchwałę, że boisko zlokalizowane przy Zespole Szkół w Boćkach na działce oznaczonej nr 

geod.589/4, 1367/2 i 1368/2 wykonane w ramach działania "Odnowa i rozwój wsi" objętego 
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Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich będzie przeznaczone do powszechnego użytku i 

dostępne dla wszystkich mieszkańców gminy Boćki. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXVI/138/10 Rady Gminy Boćki z dnia 26 maja 2010 roku w sprawie 

stanowiska dotyczącego sposobu korzystania z boiska sportowego w Boćkach 

- podjęta jednogłośnie /za oddano 15 głosów/ 

ad pkt 5 

Pani Skarbnik poinformowała, że w uchwale określone są szczegółowe zasady i tryb 

umarzania, odraczania terminu płatności i rozkładania na raty wierzytelności gminy oraz 

gminnych jednostek  organizacyjnych, z tytułu należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, tu chodzi o należności takie jak ścieki, woda, czynsz. Umorzenia na wniosek 

dokonuje Wójt Gminy. Poprzednia uchwała była podjęta w 2007 roku i do dnia dzisiejszego 

ani razu nie była stosowana  tzn. Wójt ani razu nie umorzył należności. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXVI/139/10 Rady Gminy Boćki z dnia 26 maja 2010 roku w sprawie 

określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 

wierzytelności Gminy Boćki oraz gminnych jednostek organizacyjnych, z tytułu należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania 

organów do tego uprawnionych. 

- podjęta jednogłośnie /za oddano 15 głosów/ 

 

ad pkt 6 

W tym temacie głos zabrała Pani Skarbnik i omówiła projekt uchwały. Rada Gminy określa 

zakres i formy sporządzenia pisemnej informacji którą składa Wójt Gminy za pierwsze 

półrocze o przebiegu wykonania  budżetu gminy i planu finansowego samorządowych 

instytucji kultury. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXVI/140/10 Rady Gminy Boćki z dnia 26 maja 2010 roku w sprawie 

określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Boćki za 

pierwsze półrocze oraz określenia informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze. 

- podjęta jednogłośnie /za oddano 15 głosów/ 

 

ad pkt 7 

Pan Wójt przedstawił informację z realizacji uchwał Rady Gminy. W tym tygodniu zostanie 

ogłoszony drugi przetarg na przebudowę hydroforni w Boćkach, z terminem wykonania do 

końca listopada. W piątek zostanie przeprowadzony przetarg na ulicę we wsi Dziecinne. Na 

ulicach Grunwaldzkiej, Kątowej i Krótkiej prace zostały juz zakończone. Pan Wójt jest w 

trakcie uzgodnień i rozmów w sprawie koncepcji przebudowy GOK. Chodzi o kwestię 

dobudowy sali z przeznaczeniem na siłownię lub rehabilitację. Prowadzi rozmowy z KRUS 

odnośnie współfinansowania. 

ad pkt 8 

Przewodniczący powiedział, że po zwołaniu obrad tej Sesji, dwa dni temu 24 maja wpłynęła 

kolejna skarga od Pana Ch. G. Tym razem za pośrednictwem Rady Gminy Boćki Pan Ch. 

skierował do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego skargę na uchwałę Nr XXV/135/10 

Rady Gminy z dnia 23 kwietnia 2010 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika 
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Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach, zarzucając rażące naruszenie prawa i 

wnosi o uchylenie bądź zmianę niniejszej uchwały i uznanie skargi Pana Ch. za zasadną. 

Pan Sekretarz Gminy odczytał treść wniesionej skargi, nadmienił, że skargę wraz z aktami 

sprawy i odpowiedzią na skargę w terminie 30 dni powinniśmy przesłać do sądu 

administracyjnego. Na wniesioną skargę  Rada Gminy powinna udzielić wyjaśnienia, w 

związku z tym, ze mamy dziś Sesję radni zajmą stanowisko w tej sprawie i razem ze skargą 

przekaże się odpowiedź. Odpowiedź - wyjaśnienie na skargę opracuje się jako załącznik do 

uchwały Rady Gminy. 

Pan Jan Zalewski - uważał że wystarczy przekazać samą skargę, nie ma potrzeby pisania 

uzasadnienia, gdyż w poprzedniej uchwale jest napisane uzasadnienie, które teraz Rada 

Gminy podtrzymuje. 

Radni w dyskusji wypowiadali się, że podtrzymują swoje stanowisko z poprzedniej Sesji, 

decyzji nie zmienią, ponieważ zdaniem radnych Pani Kierownik GOPS postąpiła właściwie i 

podjęła słuszną decyzję mając na uwadze dobro gminy i dobro petenta.  Odnośnie 

wypowiedzi radnego Pana Jana Zalewskiego, większość radnych uważała że odpowiedź - 

stanowisko radnych powinno być. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXVI/141/10 Rady Gminy Boćki z dnia 26 maja 2010 roku w sprawie: 

odpowiedzi na skargę G. Ch. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku  na 

Uchwałę Nr XXV/135/10 Rady Gminy Boćki z dnia 23 kwietnia 2010 roku. 

- podjęta jednogłośnie /za oddano 15 głosów 

Następnie głos zabrał Pan Sekretarz Gminy, powiedział że na  zgłoszony poprzednio wniosek 

Pana Góralczuk Eugeniusza dotyczący podwyższenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniu ratowniczym, dyskutowano na 

komisjach Rady Gminy i przygotowano projekt uchwały w tej sprawie bez określonej stawki, 

prośba do radnych o wypowiedzenie się i zajęcie stanowiska. 

Pani Skarbnik nadmieniła, że w budżecie mamy wszystkie środki rozdysponowane, 

podwyższając stawkę prosiła  radnych o wskazanie skąd wziąć środki na te cele. 

Pani Krystyna Piotrowska powiedziała, żeby podwyżkę wprowadzić od nowego roku przy 

opracowywaniu  budżetu na rok następny. 

Pan Góralczuk Eugeniusz odpowiedział, że nie zgadza się, stawki ustalić w dniu dzisiejszym. 

W dyskusji  radni zaproponowali 10 zł za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym i 5 

zł za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała Nr XXVI/142/10 Rady Gminy Boćki z dnia 26 maja 2010 roku w sprawie 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych 

- podjęta jednogłośnie /za oddano 15 głosów 

Następnie głos zabrał Pan Wójt, powiedział że ma do omówienie z radnymi dwie sprawy, 

jedna to projekty organizacyjne szkół na rok szkolny 2010/2011, ponieważ na posiedzeniu 

Komisji Rady Gminy w miesiącu marcu podczas rozpatrywania informacji na temat stanu 

zatrudnienia i obsady etatowej nauczycieli  w szkołach były uwagi, więc teraz przy 

opracowywaniu projektów  organizacyjnych na  następny  rok szkolny, Pan Wójt prosił 

radnych aby radni zgłaszali swoje uwagi lub propozycje.  

Sprawa druga to obchody XX lat istnienia samorządów, słyszy się w kraju że są 

organizowane uroczystości  związane z tym jubileuszem, sąsiednie gminy organizują i na  

uroczystości  zapraszają naszą gminę. Pan Wójt zapytał, jakie jest zdanie radnych, czy w 

naszej gminie też organizować uroczystość. 
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Jan Zalewski, kto wcześniej planował uroczyste obchody, to teraz je organizuje, u nas nie 

było planowane, nie ma wydzielonych na to pieniędzy, w kraju jest powódź, ludzie nie mają 

gdzie mieszkać i z czego żyć, powinniśmy odpuścić te uroczystości. 

Pani Krystyna Piotrowska powiedziała, że w tej sytuacji  będzie lepiej jak pomożemy 

powodzianom. 

Pan Wójt powiedział, że dobrze byłoby zorganizować jakąś zbiórkę wśród mieszkańców, 

każdy radny w swoim okręgu wspólnie z sołtysami i pomóc jakiejś gminie samorząd gminy 

Boćki dla samorządu. 

Pani Krystyna Piotrowska nadmieniła, że trzeba zaplanować i zorganizować zbiórkę, pomoc 

tym ludziom będzie potrzebna przez cały rok, zniszczone domy, pola, uprawy. 

W ogólnej dyskusji radni wypowiadali się, że są za zorganizowaniem zbiórki na pomoc 

powodzianom,  należy wejść w kontakt z sołtysami i na terenie gminy przeprowadzić zbiórkę. 

Natomiast ze względu na obecną sytuację powodziową w kraju, Radni postanowili nie 

organizować uroczystości z okazji XX rocznicy wyborów samorządowych i wejścia w życie 

ustawy o samorządzie terytorialnym. 

Następnie na obrady Sesji Rady przybyły Dyrektorzy szkół i omówiono projekty 

organizacyjne na rok szkolny 2010/2011. 

Do szkoły podstawowej w Boćkach uczęszcza  189 dzieci, do klasy 0 - 20 dzieci i do 

gimnazjum 154 dzieci. 

Pan Wójt poinformował radnych, że w tym roku kończy się okres funkcjonowania 

przedszkola, przez 2 lata w ramach projektu funkcjonował klub przedszkolaka. Wniosek 

został złożony ponownie ale czy otrzymamy środki i czy będzie przedszkole to tego nie 

wiadomo. Pan Wójt zapytał radnych, że jeżeli nie otrzymamy pieniędzy z projektu  na Klub 

przedszkolaka, to czy mamy planować utworzenie dodatkowej grupy przedszkolnej dzieci 

pięcioletnich w szkole ze środków gminy. Obowiązku nie ma, ale Rada Gminy może 

utworzyć taki oddział. Na  utrzymanie oświaty gmina dokłada 1 mln zł. 

Radni wyrazili zgodę, jeżeli nie będzie Klubu przedszkolaka to tak tworzyć dodatkowy 

oddział dzieci pięcioletnich w Boćkach. 

Do szkoły podstawowej w Andryjankach będzie uczęszczało 63 dzieci plus 10 dzieci klasy 0. 

W szkole jest wakat na stanowisku informatyka i gimnastyki. 

Pani Dyrektor  zapytała, czy radni wyrażą zgodę na wprowadzenie lekcji religii dla dzieci 

prawosławnych, których jest 6-ro, zgodnie z ustawą obowiązkowe lekcje są w 7-mio 

osobowych grupach. 

Radni wyrazili zgodę na naukę religii dla 6 dzieci  wyznania prawosławnego uczęszczających 

do szkoły w Andryjankach. 

Na oświatę w miejscowości Andryjanki  /szkoła plus dom nauczyciela/ w budżecie gminy 

rocznie przeznaczamy 830 tys zł. 

Pani Krystyna Piotrowska prosiła Panią Dyrektor żeby wyliczyła ile dokłada się do 

utrzymania domu nauczyciela. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli wprowadzamy podwyżkę czynszu w domu nauczyciela, to 

jednocześnie przystępujemy do remontu budynku, który wymaga kapitalnego remontu. 

Gmina musi posiadać domy lub lokale socjalne. Duże wydatki ponosi się na ogrzewanie 

budynków. 

Radni w dyskusji jednogłośnie wypowiadali się za podstawieniem do sprzedaży domu 

nauczyciela w Andryjankach. 

Radny Jan Zalewski był zdania, że lepiej sprzedać budynek za symboliczną złotówkę, niż go 

utrzymywać i dokładać. 

Pan Paweł Kaliszewicz mówił, że sprawę funkcjonowania budynku domu nauczyciela trzeba 

doprowadzić do porządku, sprzedać jak najszybciej, ponieważ szkoła ulegnie likwidacji z 

braku dzieci, a dom zostanie i trzeba go będzie utrzymywać. 
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W związku z tym, że w szkole w Boćkach są nauczyciele, którym brakuje godzin do pełnego 

etatu, a w szkole w Andryjankach są wakaty, postanowiono, ze dyrektorzy między sobą 

wspólnie przedyskutują zatrudnienie nauczycieli. 

ad pkt 9 i 10. 

Wniosków nie zgłoszono. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął obrady XXVI Sesji Rady 

Gminy. 

 

Protokółował: 

Helena Kłosińska 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 

 


